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- Jak długo dojrzewa 
się do decyzji o kandy-
dowaniu na prezydenta 
Gliwic?

- Pierwsza myœl pojawi³a siê ju¿ 
kilka lat temu, podczas poprzed-
nich wyborów. Wtedy jednak nie 
zdecydowa³em siê na taki krok. 
Teraz, musia³em rozwa¿yæ to po-
nownie, w kontekœcie wydarzeñ, 
jakie mia³y ostatnio miejsce. 
Dotyczy³o to klubu sportowe-
go, a przede wszystkim Forum 
Mieszkañców Gliwic, które 
musia³o mieæ swojego lidera, by 
na odrêbnych listach startowaæ 
w wyborach. W zwi¹zku z po- 
wy¿szym, by³a to pewnego ro- 
dzaju potrzeba chwili –  czyli 
musia³em siê zdecydowaæ bar-
dzo pilnie i bardzo szybko. Fak-
tem jest, ¿e trafi³o to na podatny 
grunt, gdy¿ od paru dobrych lat 
ju¿ o tym myœla³em. 
Je¿eli jednak pojawi¹ siê jakieœ 
osoby, które bêd¹ mia³y wiêksze 
szanse w wyborach, to chêtnie 
ust¹piê im miejsca. 

- Pan mówi - potrzeba 
chwili, inni - emocje 
po odwołaniu z funkcji 
prezesa Piasta Gliwice. 
Taki mały rewanż...

- Wie Pani, gdyby wszyscy odwo- 
³ani z ró¿nych stanowisk startowa-
li w wyborach, by³by t³ok. Myœlê, 
¿e nie. Emocje oczywiœcie by³y, 
bo polubi³em to zajêcie, podoba³ 
mi siê klub pi³karski i to co tam 
zrobiliœmy. Natomiast pogodzi³em 
siê z tym, ¿e s¹ jakieœ przepisy, 
które wprowadzaj¹ ograniczenia. 
Ja mam na ten temat odrêbny 
pogl¹d ni¿ w³adze miejskie, ale 
one mia³y prawo pomyœleæ tak a 
nie inaczej. 

W ogóle pogl¹dów prawnych w 
tej materii jest bardzo wiele a 
rozstrzygniêæ prawnych nie ma. 
Czyli mówi¹c krótko stosuje siê 
bardziej lub mniej przybli¿one do 
prawdy teorie. Jaka jest prawda? 
Pewnie ktoœ to kiedyœ stwierdzi 
ale na razie s¹ to tylko opinie 
ró¿nych organów. 

- Ma Pan swoja wizję 
miasta?

- Myœlê, ¿e to bêdzie wizja mia-
sta wspó³rz¹dzonego przez 
mieszkañców. Bez hase³ popu-
listycznych. Chodzi o to, ¿eby 
pojawi³ siê element kontaktu 
z mieszkañcami, ¿eby decyzje 
gospodarcze czy spo³eczne by³y 
przez nich ukszta³towane. Jaki 
sposób komunikacji opracujemy, 

kiewicz zachowuje siê w tej spra-
wie godnie. Nic z³ego na mnie 
nie powiedzia³. Za to bardzo eks-
presyjnie i w bardzo dynamiczny 
sposób podchodzi do swoich 
wypowiedzi prezydent Wieczorek. 
Móg³bym wykazaæ, ¿e wiele rze-
czy nie jest do koñca prawdziwych 
lub mija siê z prawd¹... ale jakie 
to ma znaczenie. Chodzi o to, ¿e 
w inny sposób oceniamy te same 
fakty. Mo¿na to robiæ normalnie, 
bez nadmiaru emocji i myœlê, ¿e 
tak¹ taktykê ja przyjmê na pew-
no, a Pan Prezydent... mo¿e.

- W jednym z wywia-
dów powiedział Pan, 
że nowy prezes został 
wybrany dlatego, że jest 
dyspozycyjny. Puszcza 

Czy kampania prezydencka w Gliwicach już się rozpoczęła?

tego w tej chwili nie powiem, bo 
tego do koñca nie wiem. Mog¹ 
to byæ badania opinii publicznej, 
rada ekspercka itp. Na pewno 
istotn¹ spraw¹ bêdzie uaktyw-
nienie Rady Miejskiej, która 
moim zdaniem powinna byæ bar-
dziej aktywna, bardziej kreuj¹ca 
rzeczywistoœæ (...). 

- Czy możemy mówić 
już o konflikcie na linii 
Jacek Krzyżanowski 
– Zygmunt Frankie-
wicz? Takie wrażenie 
można było odnieść po 
ostatnim spotkaniu w 
sprawie Piasta Gliwice...

- Myœlê, ¿e Pan Prezydent Fran-

Kilkanaœcie 
dni temu by³y 
prezes Piasta 
og³osi³, ¿e 
zdecydowa³ siê 
stan¹æ w wy-
borcze szranki 
i powalczyæ 
z Zygmuntem 
Frankiewiczem
– o fotel 
prezydenta 
i kszta³t Rady 
Miejskiej. 
Urzêduj¹cy 
prezydent za-
powiada, ¿e 
lubi rywalizacjê 
i bez walki 
siê nie pod-
da. Jaki wiêc 
bêdzie efekt 
tego starcia? 
Zobaczymy za 
kilka miesiêcy. 
Jednak ju¿ 
teraz mo¿na 
powiedzieæ, 
¿e tegorocz-
na kampania 
prezydencka 
z pewnoœci¹ 
bêdzie bar-
dziej barwna 
i zaciêta.

Widzê na swojej 
liœcie miejsce 

dla referendystów
Z Jackiem Krzy¿anowskim 
rozmawia Nina Drzewiecka

Pan oko do Czytelnika, 
że Pan dyspozycyjny nie 
był. Czy w takim razie 
były na Pana jakieś na-
ciski?

- Je¿eli chodzi o mnie to nie. 
Ja nie dopuszcza³em do takiej 
sytuacji, i Pan Prezydent te¿ 
nie mia³ takich zamiarów, ¿eby 
na mnie coœ wymuszaæ. To co 
powiedzia³em, by³o pewnego ro-
dzaju nadu¿yciem. 
Rzeczywiœcie sytuacja cz³owieka 
niezale¿nego od struktur miej-
skich jest inna je¿eli ma inne 
Ÿród³o utrzymania. To by³o mo¿e 
uproszczenie. Uwa¿am pana Dra-
bickiego za cz³owieka ze wszech 
miar nadaj¹cego siê do wykony-
wania tej funkcji. Uwa¿am, ¿e 
bêdzie mia³ swoje zdanie i bêdzie 
potrafi³ je wyartyku³owaæ. 

- Będzie Pan miał wła-
sną listę kandydatów na 
radnych?

- Zgadza siê

- Czy znajdą się na niej 
również organizatorzy 
ubiegłorocznego refe-
rendum?

- Teraz nie wiem, ale myœlê, ¿e 
tak. Przede wszystkim ustalimy 
sobie zasady. 
Czy to bêd¹ referendyœci czy inne 
organizacje i stowarzyszenia, któ-
re powsta³y w ostatnim czasie? 
Przede wszystkim maj¹ to byæ 
ludzie dobrzy, cenieni w swoich 
œrodowiskach, maj¹cy czyst¹ 
kartê polityczn¹. Je¿eli nie robi³y 
w ¿yciu niczego, co by³oby w od-
biorze spo³ecznym naganne, to 
na tej liœcie powinny siê znaleŸæ. 
Niezale¿nie od tego, czy byli prze-
ciw Panu Prezydentowi czy za 
Panem Prezydentem. Po prostu 
wybierajmy najlepszych. ..
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